



# Dansk Nova Scotia Duck Tolling Retriever Klub

## Bestyrelsen

### Referat af online bestyrelsesmøde 14. januar 2024

**Deltagere:** Annette Stentsøe (AS), Inger Seitzberg (IS), Johnny Selvig (JS), Lars Møller (LM), Sanne Gram-Nielsen (SGN) og Lis Kudsk  
**Afbud:** Søren Holmgård Knudsen (SHK)

#### 1. Gennemgang af to do-listen

To do-listen blev gennemgået og opdateret. De enkelte bestyrelsesmedlemmer bedes tjekke deres opgaver og opdatere, når der er nyt.

#### 2. Nyt fra formanden

LM deltager på formandsmødet den 9. marts 2024. AS oplyste, at der i en FB-gruppe for formænd for specialklubberne har været udtrykt utilfredshed med DKKs stigende udstillingspriser og det faktum, at specialklubberne skal følge DKKs priser. Især når man ser, at dommerne er sjuskede i deres bedømmelser, og kritikkerne er mangelfulde. Bestyrelsen var enig i den kritik og bad LM fremføre den på mødet.

AS nævnte, at mange DKK-registrerede hunde ikke bliver dødmeldt. Det er ærgerligt, da det er kunne være god viden om racen, at vide, hvor gamle hundene blev, og hvad de døde af. Bestyrelsen overvejer, om man skal kontakte DKK med forslag om, at de jævnligt minder medlemmerne om at dødmelde deres hunde.

SGN har tidligere foreslået DKK, at man skriver ud til hvalpekøbere omkring vigtigheden af HD- og AD-røntgen, når hunden er omkring et år. DKK var umiddelbart positiv men mente ikke at have ressourcerne. SGN havde muligvis en løsning på ressourceproblemet. DKK er dog aldrig vendt tilbage. LM blev bedt om at tage forslaget med til formandsmødet, da andre specialklubber måske også vil synes, at det er en god idé.

#### 3. Nyt fra kassereren

Årsregnskabet for 2023 kommer ud med et flot overskud på omkring 50.000 kr. Budgettet for 2024 viser også et flot overskud. Det betyder, at bestyrelsen skal diskutere, hvordan man bedst bruger pengene, da man ikke ønsker, at klubben er en bank. Et par forslag kunne være at deltage i sundhedsundersøgelser, der er relevante for racen, eller indføre kontingentfrihed for bestyrelses- og udvalgsmedlemmer. Flere i bestyrelsen vil gerne mødes fysisk oftere end én gang om året, hvilket vil øge udgifterne til bestyrelsesmøder.

Det blev drøftet at investere i en pc til kassereren. Det vil gøre det lettere, når klubben skifter kasserer at kunne levere en pc med alle relevante informationer frem for at skulle dele filer. Vi lader den nye bestyrelse tage beslutningen.

LM har længe haft klubbens udstillingstæpper til salg – uden at få dem solgt. Bestyrelsen bad ham sætte prisen ned. Tæpperne er afskrevet, så uanset hvilket beløb, vi får for dem, vil det være positivt.

Der er stadig enkelte klub t-shirts tilbage i str. M. Det blev besluttet at medbringe dem på diverse arrangementet i løbet af året for at se, om vi kan få dem solgt.

#### **4. Generalforsamling**

##### **a. Indkaldelse**

Indkaldelsen har været offentliggjort både i Tollerbladet nr. 3 og nr. 4, ligesom den også har været offentliggjort på klubbens hjemmeside.

##### **b. Evt. forslag**

Der er ikke indkommet forslag til behandling på generalforsamlingen.

##### **c. Opstilling af kandidater til bestyrelsen**

IS oplyste, at hun skal i gang med en uddannelse og samtidig fortsætte med at arbejde. Derfor mener hun ikke, at hun har den nødvendige tid bestyrelsesarbejdet og ønsker derfor ikke at genopstille. Hun vil dog gerne opstille som suppleant.

JS bad bestyrelsen huske at medbringe billed-id samt sygesikringskort til brug for de dokumenter, der skal sendes til banken.

Mht. fuldmagt til banken, mente JS at det ville være smart, hvis andre end kassereren kan betale regninger for klubben.

Birgitte Skautrup har ikke ønsket at genopstille som revisor, og den nuværende revisorsuppleant ønsker ikke at opstille til posten som revisor men fortsætter gerne som revisorsuppleant.

LM sørger for kaffe under generalforsamlingen, mens LK sørger for kage.

LK sørger for en gave til de bestyrelsesmedlemmer, der udtræder af bestyrelsen samt til øvrige, der er berettiget til en gave (dirigent, webmaster, redaktører, hvalpeanviser).

##### **d. Udsendelse af materiale**

LM sørger for, at det færdige materiale blive sendt til dirigenten. Det skal ligeledes offentliggøres på klubbens hjemmeside. Materialet er færdigt på nær beretningen, som AS arbejder på.

#### **5. Nyt fra udvalgene**

##### **a. Spor**

Alle prøver i Jylland for 2024 er lagt op på hjemmesiden, med tilmelding på Hundeweb.

Sporudvalget vil gerne have genindført glaspokal til DM i spor. Det er noget, den nye bestyrelse må diskutere.

Sporudvalget på Sjælland er i dialog med sporfolk fra DRK.

## **b. JU**

Jagtudvalget har spurgt, hvor meget præmiedummyerne må koste. 250 g dummyer kan købes til omkring 65 kroner. Dertil kommer tryk. Så prisen må ligge deromkring.

Ifm. prøven i Rold skov har man mistet en kasse med de dummyer, der bruges til WT. JU køber nye ind, så de er klar til næste prøvesæson.

JU holder fysisk møde den 4. februar på Fjeldsted Kro. Der er kommet en del nye medlemmer, så der er behov for at sætte sig fysisk sammen og lære hinanden at kende.

## **c. Udstillingsudvalget**

Udstillingerne for 2024 er på plads inkl. dommer og sekretær og er lagt op på Hundeweb.

En evt. fællesudstilling med en anden race vil først blive muligt fra 2025. LM arbejder på sagen.

## **d. Sundhedsudvalget**

Intet nyt.

## **e. Træningsudvalget**

TU arbejder videre med et oplæg til træning, priser for træning og aflønning af instruktører. Forhåbentlig kan der præsenteres noget ifm. generalforsamlingen.

## **6. Nyt fra medlemmer**

Der var ikke modtaget input fra medlemmerne.

## **7. Diverse**

### **a. Glaspokaler og flere udvalg**

Bestyrelsens FB-opslag omkring glaspokaler medførte en livlig debat om, hvorfor uddeling af glaspokaler er begrænset til de prøver/udstillinger, der også afholdes i klubregi. Det var bestyrelsens holdning, at dette skal fortsætte. Bestyrelsen er dog meget åben for også at uddele glaspokaler i andre discipliner, hvis der arrangeres prøver i klubregi. Den nye bestyrelse vil tage punktet op igen.

### **b. Hvornår skal aktiviteter være lagt på Hundeweb**

Prøver og udstillinger lægges hurtigst muligt i kalenderen på hjemmesiden, så folk har mulighed for at planlægge deres prøveår.

Når detaljerne er på plads, vil prøver og udstillinger for indeværende år umiddelbart derefter blive lagt på Hundeweb.

### **c. Hvordan svarer vi på henvendelser**

AS bad bestyrelsen tænke over, hvordan man svarer på henvendelser på Facebook.

## **8. Næste møde**

Næste møde afholdes umiddelbart efter generalforsamlingen.

## **9. Resume til FB og hjemmeside**

LK laver hurtigst muligt et resume til FB. Der kommer ikke noget på hjemmesiden, da vi mangler en webmaster.